
 

 

Fråga till miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Andreas 

Sjögren (S) 

När ska miljö- och 

hälsoskyddsnämnden ta sitt ansvar 

för det ohälsosamma badvattnet i 

Navets badbassänger?  

Till Umeå kommunfullmäktige 

2018-01-17 

  

I Umeå kommuns badhus Navet har man vid de senaste provtagningarna 

på vattnets kvalité funnit 

- 10 gånger högre halter än tillåtna halter, av bakterien Peudomonas 

aeruginosa, vilken förorsakar infektioner i öron, ögon och i huden. 

- trihalometaner - höga halter i badvattnet, vilka är både giftiga och 

miljöfarliga 

- kloraminer - höga halter i luften, vilket ger astma liknande symtom och 

illamående 

Operativ myndighet för hälsoskyddet enligt miljöbalken är den 

kommunala nämnden för miljö- och hälsoskyddsfrågor. I 9 kap. 9§ 

Miljöbalken, anges att ”lokaler för allmänna ändamål skall brukas på ett 

sådant sätt att olägenheter för människors hälsa inte uppkommer”, och att 

”ägare eller nyttjanderättshavare till berörd egendom skall vidta de 

åtgärder som skäligen kan krävas för att hindra uppkomsten av eller 

undanröja olägenhet för människors hälsa”.  

Enligt 45 § i förordningen om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd 

framgår att särskild uppmärksamhet i tillsynen ska ägnas speciellt åt 

bassängbad. 

Om brister har konstaterats i samband med tillsyn kan miljönämnden 

förelägga verksamhetsutövaren de villkor som behövs för att förhindra 

eller undanröja olägenhet för människors hälsa. 

 

Fråga:  

Hur höga halter av sjukdoms framkallande bakterier och hälsofarliga 

ämnen ska finnas i badhuset innan Miljö - och hälsoskyddsnämnden 

stänger badhuset? 

Åsa Bäckström 

Vänsterpartiet 

 


